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Společná modlitba
oblátské rodiny, v níž se setkávají
a propojují všichni její členové.
Každou 3. neděli v měsíci.

“Nepřeji si v kongregaci žádné doutnající
knoty. Ať hoří, ať hoří, ať se znovu
rozhoří, ať svítí na cestu, nebo odejdou.”

Salome Mecová
 www.oblati.cz

EVANGELIUM LIVE: Jan 1,6-8.19-28
Byl člověk poslaný od Boha, jmenoval se Jan. Přišel jako svědek, aby svědčil o světle, aby
všichni uvěřili skrze něho.

Jan, svědek světla, misionář. Vyznává, nic nezapírá. A co já? Umím být misionářkou ve
svém všedním životě? Kolikrát už se mi stalo, že jsem se hned při vyslovení svého jména
ocitla v situaci, kdy jsem hned v samém začátku představování byla dotázána na jeho
původ. Většinou to probíhá takto: „Salome? To je krásné jméno. A to jsi cizinka? Nebo
proč ti tohle jméno rodiče dali?“ A já řeknu: „Protože ho prostě jednou mamka kdysi
dávno slyšela v kostele při četbě evangelia a zalíbilo se jí.“ Ale ne vždy to je moje
odpověď. Protože velmi často navazuje otázka: „Aha a vy jste v rodině věřící? A jaká
církev, katolická?“ A mně se zkrátka nechce v konverzaci do těchto vod vplouvat.
Když jsem byla v září na měsíčním kurzu italštiny v Římě, tak se mě jeden z mých
spolužáků zeptal na mou rodinu, kolik mám sourozenců a co dělají. Fakt, že mám bráchu
v Africe, ho zaujal a hned se zajímal, co dělá za práci. „Vážně je knězem? A ty jsi teda
taky věřící?“ A tak se stalo, že jsem se ve velmi lámané italštině snažila trpělivě
odpovídat na otázky spojené s vírou. S jazykovým limitem z mé strany a možná
neporozuměním, ale velmi otevřeným nasloucháním ze strany druhé jsem tak vlastně
vyznala, kdo jsem. Improvizovaně, nedokonale a s chabou slovní zásobou, ale se
zábleskem světla, o kterém Jan svědčil.

Z deníku sv. Evžena, 1846
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Jan 1,6-8.19-28

Byl člověk poslaný od Boha, jmenoval se Jan. Přišel jako svědek, aby
svědčil o světle, aby všichni uvěřili skrze něho. On sám nebyl tím
světlem, měl jen svědčit o tom světle.
A toto je Janovo svědectví, když k němu židé z Jeruzaléma poslali
kněze a levity, aby se ho otázali: "Kdo jsi?" Vyznal to a nezapřel.
Vyznal: "Já nejsem Mesiáš." Zeptali se ho: "Co tedy jsi? Eliáš?" Řekl:
"Nejsem."
"Jsi ten Prorok?" Odpověděl: "Ne."
Řekli mu tedy: "Kdo jsi? Ať můžeme dát odpověď těm, kdo nás
poslali. Co říkáš sám o sobě?"
Řekl: "Já jsem hlas volajícího na poušti: 'Vyrovnejte cestu Pánu', jak
řekl prorok Izaiáš."
Někteří z poslů byli farizeové. Ti se ho zeptali: "Proč tedy křtíš,
když nejsi ani Mesiáš, ani Eliáš, ani ten Prorok?"
Jan jim řekl: "Já křtím vodou. Mezi vámi stojí ten, koho vy neznáte;
ten, který má přijít po mně; jemu nejsem hoden rozvázat řemínek u
opánku." To se stalo v Betánii na druhé straně Jordánu, kde Jan
křtil.


